
29. 3. 2023 – TEKMOVANJE RAZISKOVALNIH NALOG MRK  

(MLADI RAZISKOVALCI KOROŠKE) 

 

 

 

V tem šolskem letu sodelujeta na tekmovanju mladih raziskovalcev naši devetošolki Manca 

Janko in Anja Rožen. Njuna naloga s področja naravoslovja ima naslov Za trajnostni razvoj: 

Kam s pozabljenimi oblačili na naši šoli? Nalogo sta že uspešno predstavili na regijskem 

srečanju, ki je potekalo v sredo, 23. 3. 2023, na Gimnaziji Ravne. Uvrstili sta se v 2. krog. 

Držimo pesti, da se uvrstita tudi naprej na državno srečanje Mladi raziskovalci Slovenije, ki bo 

maja v Murski Soboti. 

 

 



Povod za njuno nalogo so bila oblačila, ki jih učenci prepogosto pozabijo v šoli in ne najdejo 

svojih lastnikov. Raziskovanje ju je vodilo do širšega pogleda na oblačila, odnos do njih ter 

vpliv slednjih na okolje. Svetovne raziskave namreč dokazujejo, da proizvodnja oblačil in 

oblačila kot odpadek predstavljajo velik okoljski problem. Na vzorcu staršev učencev sta z 

anketo ugotavljali, kakšne so njihove nakupovalne navade, ali oblačila, ki jih ne nosijo več, 

zavržejo, ali jih dajo v nadaljnjo uporabo in kam, ali se zavedajo, da množična potrošnja oblačil 

dolgoročno slabo vpliva na okolje. Glavni namen raziskovanja pa je bil najti najboljšo rešitev 

– kam s pozabljenimi oblačili na šoli. Po mnenju sta v anketi povprašali tudi starše. Rezultati 

so vzpodbudni. Anketiranci v večini že razmišljajo o tem, da so oblačila okoljski problem in jih 

več dajo v nadaljnjo uporabo, kot jih zavržejo. Najpogosteje oddajo rabljena oblačila v zabojnik 

za tekstil in obutev zadruge Dobrote ali naprej sorodnikom. Izkazalo se je, da količina 

pozabljenih oblačil na šoli kljub obvestilom o tem problemu narašča. Uporabne kose oblačil, ki 

so ostali na šoli, bo po dogovoru z OŠ Juričevega Drejčka v uporabo dobila ta šola, za 

neuporabne kose pa imajo naše učiteljice veliko idej, kako jih z učenci uporabiti pri pouku in 

različnih krožkih (za lutke, eko vrečke, kuhinjske predpasnike, makrameje …). 

Naša sklepna misel je, da vse le ni tako črno in da se očitno nekateri ljudje že zavedajo, da 

oblačila predstavljajo problem, ki ga lahko rešimo, če stopimo skupaj in se potrudimo za manj 

odpadkov in boljšo trajnostno prihodnost. Ideje za trajnejše ravnanje želimo širiti med ljudi. 

 

 

Barbara Miler, učiteljica 


